
Protokół Nr XXVIII/2018

z XXVIII zwyczajnej Sesji Rady Gminy Lubomino

z dnia 30 maja 2018 roku

Sesja Rady Gminy odbyła się w sali narad Urzędu Gminy w Lubominie.

Początek obrad o godz: 11:00 – zakończenie 12:26.

Stan Rady Gminy - 15 radnych

Radnych obecnych- 14 radnych

Nieobecny Radny - Jarosław Łosiewicz

Listy obecności radnych, sołtysów oraz gości stanowią załącznik nr 1,2 i 3 do nin. protokołu.

Ad.1 Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.

Sesję  otworzył  Przewodniczący  Rady  Paweł  Miąsko.  Przywitał  Wójta  Gminy  Andrzeja

Mazura, Skarbnika Gminy Marię Wojtczak, Sekretarza Gminy Krystynę Błażewicz, Radcę
Prawnego  Marzenę  Sulikowsko-Kołakowską,  kierowników  jednostek  organizacyjnych,

radnych,  sołtysów  oraz  przedstawicieli  organizacji  pozarządowych  z  terenu  Gminy

Lubomino.  Następnie,  w  oparciu  o  listę  obecności,  stwierdził  prawomocność  obrad  i

przedstawił projekt porządku obrad, który został przesłany radnym, wraz z zawiadomieniem

o zwołaniu sesji:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.

2. Sprawozdanie z wykorzystania funduszy przez organizację pozarządowe działające w

sferze pożytku publicznego w 2017 roku – spotkanie z przedstawicielami organizacji

pozarządowych z terenu Gminy Lubomino.

3. Informacja o działalności Wójta między sesjami.

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

5. Wnioski i zapytania radnych, sprawy różne.

6. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) zatwierdzenie  sprawozdania  finansowego wraz  ze sprawozdaniem z  wykonania

budżetu gminy za 2017 rok;

b)  udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Lubomino z tytułu wykonania budżetu

za 2017r.

c) zmian w budżecie Gminy Lubomino na rok 2018;

d) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lubomino na lata 2018 – 2028;

e) udzielenia  dotacji  Parafii  Rzymskokatolickiej  p.w.  Św.  Marii  Magdaleny  w

Bieniewie;

f) nadania sztandaru Szkole Podstawowej im. Orła Białego w Lubominie;

g) szczegółowych  warunków  przyznawania  i  odpłatności  za  usługi  opiekuńcze  i

specjalistyczne  usługi  opiekuńcze  z  wyłączeniem  specjalistycznych  usług

opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowe warunki

częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat jak również tryb ich pobierania.

7. Informacja GOPS w Lubominie na temat oceny zasobów pomocy społecznej za rok

2017.

8. Zamknięcie obrad.

Wójt  Gminy  Lubomino  złożył  wniosek o  zdjęcie  z  porządku  obrad  pkt  6e  tj.  projekt

uchwały w sprawie udzielenia dotacji Parafii Rzymskokatolickiej p.w. Św. Marii Magdaleny

w Bieniewie.  Uzasadniając wniosek powiedział, że ksiądz proboszcz na posiedzeniu komisji

poinformował, iż nie może uzyskać dodatkowej dotacji prócz tej, którą ma z Lokalnej Grupy

Działania „Warmiński Zakątek”. W związku z czym sprawa jest bezprzedmiotowa.
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W przyszłym miesiącu rozpisany zostanie kolejny konkurs.

Przewodniczący Rady Paweł Miąsko zwrócił się z pytaniem, kto jest za wnioskiem Pana

Wójta  o  zdjęcie  z  porządku obrad  pkt.6e  projektu  uchwały w  sprawie  udzielenia  dotacji

Parafii Rzymskokatolickiej p.w. Św. Marii Magdaleny w Bieniewie.  

W głosowaniu  udział  wzięło  14  radnych.  Za  przyjęciem wniosku głosowało  14  radnych,

przeciw – 0, wstrzymało się – 0. Wniosek przyjęto jednogłośnie.

Nowy porządek obrad.

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.

2. Sprawozdanie z wykorzystania funduszy przez organizację pozarządowe działające w

sferze pożytku publicznego w 2017 roku – spotkanie z przedstawicielami organizacji

pozarządowych z terenu Gminy Lubomino.

3. Informacja o działalności Wójta między sesjami.

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

5. Wnioski i zapytania radnych, sprawy różne.

6. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) zatwierdzenie  sprawozdania  finansowego  wraz  ze  sprawozdaniem  z  wykonania

budżetu gminy za 2017 rok;

b) udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Lubomino z tytułu wykonania budżetu za

2017r.

c) zmian w budżecie Gminy Lubomino na rok 2018;

d) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lubomino na lata 2018 – 2028;

e) nadania sztandaru Szkole Podstawowej im. Orła Białego w Lubominie;

f) szczegółowych  warunków  przyznawania  i  odpłatności  za  usługi  opiekuńcze  i

specjalistyczne  usługi  opiekuńcze  z  wyłączeniem  specjalistycznych  usług

opiekuńczych  dla  osób  z  zaburzeniami  psychicznymi  oraz  szczegółowe  warunki

częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat jak również tryb ich pobierania.

7. Informacja GOPS w Lubominie na temat oceny zasobów pomocy społecznej za rok 

2017.

8. Zamknięcie obrad.

Przewodniczący Rady Paweł Miąsko poddał pod głosowanie nowy porządek obrad.

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. Za nowym porządkiem obrad głosowało 14 radnych,

przeciw – 0, wstrzymało się – 0. Nowy porządek obrad przyjęto jednogłośnie.

Ad.2.  Sprawozdanie  z  wykorzystania  funduszy  przez  organizacje  pozarządowe

działające w sferze pożytku publicznego w 2017 roku – spotkanie z przedstawicielami

organizacji pozarządowych z terenu Gminy Lubomino.

Przewodniczący  Rady  Paweł  Miąsko  zwrócił  się  z  pytaniem  czy  są  pytania  do

sprawozdania bądź obecnych przedstawicieli organizacji pozarządowych.

Pytań nie było w związku z czym oddał głos przedstawicielom organizacji pozarządowych.
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Prezes Stowarzyszenia „Nasze Marzenia” „ Chciałabym w imieniu swoim oraz w imieniu

swojego stowarzyszenia „ Nasze Marzenia”  w Lubominie serdecznie Państwa zaprosić na V

Letni  Dzień  Pieroga,  który odbędzie  się  23  czerwca od  godziny 1500.  Bardzo  serdecznie

zapraszamy wszystkich. Dziękuję”

Prezes Uczniowskiego Klubu Sportowego „TROPS” w Lubominie  „ Działamy od 2003

roku. Zajmujemy się organizacją zawodów sportowych dla dzieci i młodzieży z terenu gminy.

Wcześniej gdy było więcej szkół było też więcej uczestników ale pomimo tego że ilość szkół

się  zmniejszyła  jednakowoż  zapotrzebowanie  na  zawody  i  rywalizację  wśród  dzieci  i

młodzieży naszej  gminy istnieje.  Ograniczamy się  do najprostszych form ruchu jak biegi,

skoki, gra w piłkę zwłaszcza, że mamy do tego bazę. Środki, które pozyskujemy od jednostki

samorządu  terytorialnego  przeznaczone  są  na  nagrody,  wyżywienie  tj.  picie  i  batona

regeneracyjnego. Wszystkie dzieci z naszej gminy mogły wziąć udział w zawodach. Z części

tych środków pokrywany jest transport. Przywozimy dzieci z Wilczkowa i Rogiedli.

Korzystając z okazji też chciałbym Państwa zaprosić, 6 czerwca organizujemy coroczne biegi

dla  dzieci  i  młodzieży,  które  odbędą  się  na  boisku  szkolny.  Zapraszamy,  aby  Państwo

zobaczyli jak duże jest zaangażowanie dzieci a także zaangażowanie emocjonalne zwłaszcza

rodziców, dziadków którzy przychodzą z chęcią popatrzeć na swoje pociechy.”

 Wójt Gminy Lubomino korzystając z okazji podziękował również stowarzyszeniom za to,

że  w  ubiegłym  roku  sięgnęły  po  środki  unijne.  Uczniowski  Klub  Sportowy

„TROPS„  otrzymał  dofinansowanie  na  zakup  16  rowerów  na  kwotę  20  tyś,  zł.  Gminne

Zrzeszenie Ludowe Zespoły Sportowe otrzymało ponad 100 tyś. zł. dofinansowania. Złożyli

wniosek na dwa place zabaw, które w ubiegłym roku powstały w miejscowości Zajączki i

miejscowości Gronowo. Ponadto dostali dofinansowanie na zakup sceny mobilnej, która jest

używana w tej chwili przez cała gminę. Natomiast stowarzyszenie „NASZE MARZENIA”

otrzymało  dofinansowanie  na  Święto  Chleba.  Podziękował  jeszcze  raz  organizacjom

pozarządowym za współprace oraz za wspomaganie budżetu gminy.  

Ad.2. Informacja o działalności Wójta między sesjami.

Wójt Andrzej Mazur – przedłożył radzie informację dotyczącą swojej działalności w okresie

między sesjami tj. od 23.03.2018r. – 30.05.2018r.

Informacja stanowi zał. Nr 4 do protokołu.

W związku z przedstawioną informacją zadano następujące pytania.

Radny Adam Wieczorek odnośnie pkt 1 informacji zapytał czy droga została już odebrana?

Wójt Andrzej Mazur  odpowiedział, że droga została odebrana. Został złożony wniosek o

płatność do Urzędu Marszałkowskiego, który przyjedzie na pewno na kontrolę.

Radny Adam Wieczorek  zwrócił  się  z  pytaniem o termin gwarancji  na drogę  Wolnica -

Różyn?

Wójt  Andrzej  Mazur  poinformował,  że gwarancja  wynosi  5  lat.  Tak było  w warunkach

przetargowych i zostały one podtrzymane.
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Radna Elżbietka Stachura – Możejko zapytała czy jest przewidziany jakiś zakres prac jeśli
chodzi o filię  Gminnej Biblioteki Publicznej w Lubominie znajdującej się w miejscowości

Wilczkowo?

Wójt Andrzej Mazur  wyjaśnił, że jest tam planowany zakres prac budowlanych i zakres

związany z wyposażeniem biblioteki. Dodał, że więcej w tym temacie wie Pani Kierownik

ponieważ to biblioteka składała wniosek.  

Teresa Piórko Kierownik BGP w Lubominie  poinformowała, że został złożony wniosek o

dofinansowanie z Ministerstwa Kultury odnośnie wyposażenia i remontu biblioteki  stąd  też
taka kwota. Wyposażenie będzie całkiem nowe jeśli przejdzie projekt. Obecnie biblioteka w

Wilczkowie  funkcjonowała  na  nie  całych  25  metrach.  Podziękowała  Panu  Wójtowi  oraz

Radzie Gminy Lubomino za podjęcie decyzji kupna lokalu w Wilczkowie z przeznaczeniem

na bibliotekę.
 

Wójt Andrzej Mazur dodał, że wniosek który został złożony w tym roku będzie realizowany

dopiero w 2019 roku. Natomiast teraz zostanie przygotowana sala w której później będzie

czytelnia, aby już można było przyjmować czytelników. Ustalano, że 1 września 2018 roku

będzie już można wypożyczać książki. Wkład własny gminy w złożonym projekcie wynosi

120 tyś tj. 100 tyś. zł. wartość zakupionego budynku i 20 tyś. zł. wkład własny finansowy.

Przewodniczący Rady Paweł Miąsko zapytał czy do września będzie już cały księgozbiór

przeniesiony do nowej biblioteki?

Wójt Andrzej Mazur poinformował, że chce  uruchomić tą część, która praktycznie nadaje

się do użytku od zaraz. Są tam instalacje: cieplna i elektryczna trzeba tylko z sali operacyjnej

gdzie  był  warsztat  krawiecki  pozabierać  przewody  elektryczne  i  można  z  powodzeniem

wypożyczać książki.

Radna Elżbietka Stachura – Możejko zapytała jakie jest ogrzewanie w budynku.

Wójt  Andrzej  Mazur  odpowiedział,  że  ogrzewanie  jest  gazowe,  sanitariaty  trzeba  tylko

trochę  odświeżyć  i  odnowić  ponieważ  stało  to  trzy  lata  puste.  1  września  uruchomiona

zostanie już biblioteka o ile starostwo wyda zgodę na zmianę użytkowania lokalu.

Radny Stanisław Sienkiewicz odnośnie pkt. 1 informacji zapytał jaki był wykonany zakres

prac na drodze za te środki finansowe?

Wójt  Andrzej  Mazur  poinformował,  że  zakres  prac  obejmował  warstwę  bitumiczną  od

początku aż do miejscowości Różyn. 20 metrów w kierunku miejscowości Gronowa i drogi

wokół  zbiornika  ppoż.  Tam są  dwa numery dróg.  Trzeci  kawałek  drogi  nie  mógł  zostać
wykonany  ze  względu  na  to,  że  w  obu  przypadkach  zarówno  dróg  powiatowych  jak  i

gminnych  musiał  być  kontakt  z  obiektem  użyteczności  publicznej.  Za  stawem  ppoż  już
takiego obiektu nie było dlatego też nie można było zrobić dalej, aby nie stracić punktów.

Droga była w granicach średnio 5 metrów plus pobocza utwardzone niestety pospółką a nie

kruszywem. Ponadto postawiono nowe znaki drogowe i oznakowanie poziome drogi.

Radny Stanisław Sienkiewicz  zwrócił  się  z  pytaniem dlaczego  pobocza  zostały  usypane

pospółką?

Wójt Andrzej Mazur wyjaśnił, że projekt był starostwa a nie gminy. Droga została przejęta
przez  gminę  od  starostwa  w  ramach  porozumienia  i  wszelkie  dokumenty  jakie  były
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przygotowywane do przetargu były dokumentami pochodzącymi od Pana Starosty.  Gmina

tego nie projektowała, nie uzgadniała i nie robiła kosztorysów. Umowa była taka, że gmina

tylko na czas przeprowadzenia przetargu i trwałości projektu przejmuje wykonanie.

Radny Stanisław Sienkiewicz  „ Co Pan uważa o usypaniu tych poboczy i nie skończonym

chodniku?”

Wójt Andrzej  Mazur  „ Chodnik nie był  w zakresie inwestycji.  W trakcie wykonywania

inwestycji Pan Kierownik robót firmy wykonującej inwestycję stwierdził, że nie wszystkie

rzędne są na odpowiednim poziomie i poprosił o przebudowę chodnika, co się dokonało. W

tej chwili starostwo własnymi siłami ten chodnik naprawia.  Dzisiaj tam byłem i są  już  w

połowie tego chodnika.”

Radny Stanisław Sienkiewicz „Przejeżdżając drogami, które były robione w Gminie Świątki

w Gminie Dobre Miasto no to  te  pobocza  wiele do życzenia zostawiają.  Na ten chodnik

przypominam wydaliśmy 70 tyś. zł. tj. 35 tyś. zł z naszego budżetu i 35 tyś. zł ze starostwa i

był  tak  zaplanowany,  że  nie  dość  że  słupy  na  środku  to  jeszcze  teraz  trzeba  było  go

poprawiać. Jest to ponowne wydawanie pieniędzy. Nie rozumiem tego.”

Więcej pytań do informacji o działalności Wójta między sesjami nie było.

Ad. 4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

Protokół z ostatniej sesji przyjęto 13 głosami „za” oraz 1 głosie „wstrzymującym”.

Ad.5. Wnioski i zapytania radnych.

Przewodniczący Rady Paweł Miąsko  poinformował, że Wójt Gminy Lubomino przekazał

Radzie  Gminy skargę  pracowników Środowiskowego Domu Samopomocy w Wolnicy na

Kierownik Panią  Małgorzatę Kozioł, która wpłynęła do Urzędu Gminy Lubomino dnia 28

maja 2018 roku.

Następnie odczytał treść złożonej skargi.

Skarga stanowi załącznik nr 5 do nin. protokołu.

Wójt Andrzej Mazur „ Ponieważ poprzednia sprawa się jeszcze nie zakończyła. Nie mam

wszystkich  informacji  z  instytucji  kontrolujących.  Mamy  część  swoją  zrobioną  przez

pracowników urzędu.  Prosiłbym,  aby  komisja  rewizyjna  od  tego  momentu  kiedy  została

złożona  skarga do dnia dzisiejszego przeprowadziła kontrolę tych zarzutów, które się tutaj

pojawiły,  żeby  oddzielić  jedną  sprawę  od  drugiej  i  potem  ewentualnie  wyciągać  jakieś
wnioski.”

Radny Stanisław Sienkiewicz „ Po pierwsze dlaczego nie zorganizujemy sesji poświęconej

temu tematowi? Po drugie a co spowodowało, że ta skarga została odczytana a wcześniejsza

nie?”

Wójt Andrzej Mazur  „ Tłumaczyliśmy poprzednim razem dlaczego. Uważaliśmy, że jest

tam  zbyt  dużo  spraw  osobowych  takich,  którymi  nie  powinna  się  zajmować  rada.

Powiadomiliśmy odpowiednie instytucje i czekamy na wyjaśnienia tej sprawy. Z prokuratury

nie  mam jeszcze  informacji  ani  o  wszczęciu  ani  o  zaniechaniu.  Czekam na  wyjaśnienia

prokuratury. Jeżeli inspekcja zakończyła sprawę zażądamy protokołu z inspekcji pracy. Była
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również kontrola z Urzędu Wojewódzkiego na którą byłem poproszony. Oczekuję, że również
otrzymam protokół ze spraw merytorycznych i tamtą skargę postaramy się rozstrzygnąć  na

podstawie tych  wszystkich czynników kontrolnych, które brały tam udział. Natomiast to co

jest w tej chwili jest jakby pokłosiem tego wszystkiego i chciałbym, żeby komisja rewizyjna

w tym momencie się tym zajęła. „

Radna Elżbieta Stachura – Możejko „ Chciałam powiedzieć, że to było tak. Mieliśmy sesję
w czwartek i umawialiśmy się, że nie będziemy póki co podejmować tej sprawy bo w piątek

następnego  dnia  Pani  Kozioł  miała  przedstawić  swoje  stanowisko.  Ja  rozumiem,  że   to

stanowisko przedstawiła?”

Wójt Andrzej Mazur „Tak.”

Radny  Stanisław Sienkiewicz  „  Panie  Wójcie  jakie  instytucje  zostały  powiadomione  ze

strony urzędu?”

Wójt Andrzej Mazur „ Prokuratura.” 

Radny Stanisław Sienkiewicz „ Tylko?”

Wójt Andrzej Mazur „Uważam, że aż. Skoro wiedziałem o tym, że pracownicy powiadomili

inspekcję  pracy  więc  już  nie  było  potrzeby,  aby  inspekcje  powiadamiać.  Czekaliśmy na

protokół naszej komisji kontrolnej, która tam została skierowana… 

Nie było tam rażących uchybień. Czekaliśmy na rozpatrzenie sprawy przez Inspekcje Pracy.

Ja tego protokołu nie mam, wiem że pracownicy już otrzymali w związku z tym myślę, że
otrzymamy również  my.  Byłem wezwany przez  kontrolujących  z  Urzędu Wojewódzkiego

ponieważ  jeden z radnych złożył zawiadomienie o tym, że Wójt chce zamieść  całą sprawę
pod dywan. Tak było to umotywowane.  Zostałem o tym poinformowany i zapytany jakie

czynności podjęliśmy. Czekaliśmy na wyjaśnienie naszej komisji po czym stwierdziliśmy, że
nie wszystkie sprawy jesteśmy władni  rozstrzygnąć  bo tam jest  słowo przeciwko słowu i

trzeba odpowiednich organów, które mogą przesłuchać. My natomiast takich uprawnień nie

mamy.  Zawiadomiłem  prokuraturę  o  możliwości  popełnienia  przestępstwa  i  czekam  na

rozstrzygnięcie.”

Przewodniczący Rady Paweł Miąsko ” Panie Radny uważam, że posiedzenie Rady Gminy

to jest zbyt szerokie forum, żeby można było roztrząsać tą sprawę.” 

Radny Stanisław Sienkiewicz  „  To kto  ma wyjaśnić  taką  sprawę  gdzie  ludzie lądują  w

szpitalu z tego powodu? „

Radna Małgorzata Szpyrka „ Organy do tego powołane”

Radny  Stanisław  Sienkiewicz „  To  teraz  nasuwa  się  pytanie.  Czy  kierowniczka  danej

komórki nie powinna zostać na czas wyjaśnienia tej sprawy wysłana na urlop?”

Wójt Andrzej Mazur „ Jak będzie funkcjonować placówka?” 

Radny Stanisław Sienkiewicz  „  Normalnie. Jeżeli Pan idzie na urlop to urząd gminy nie

funkcjonuje?”

Wójt  Andrzej  Mazur  „  Mam  powołaną  osobę  do  zastępowania  mnie  i  to  też  nie  we

wszystkim… Pewnych rzeczy niestety Pani Sekretarz  wykonać nie może i dopóki nie będzie

zastępcy  Wójta  takich  rzeczy  wykonać  nie  będzie  mogła.  Zastępuję  mnie  w  pewnych
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upoważnionych przeze mnie sprawach typu podpis przelewu czy dokumentu. Podobnie jest w

domu  środowiskowym  to  nie  jest  placówka,  która  bez  kierownika  może  funkcjonować.
Dlatego,  że  są  sprawy  budżetowe,   sprawozdania  finansowe,  które  kierownik  musi

wykonywać.”

Radny Stanisław Sienkiewicz  „ Rozumiem, tylko Panie Wójcie Pani Kierownik choruje,

idzie do szpitala kto ją zastępuję?”

Wójt Andrzej Mazur „ To wyznacza zastępcę.”

Radny Stanisław Sienkiewicz  „ No to jaki jest problem teraz wyznaczyć zastępstwo, żeby

teraz cała sytuacja była jasna, czysta i klarowna.”

Wójt Andrzej Mazur „ Równie dobrze w druga stronę moglibyśmy powiedzieć,  wobec tego

proszę zawiesić wszystkich pracowników bo być może to z ich strony jest wina.  Czy Pan jest

w 100 % przekonany, że wina leży tylko i wyłącznie po stronie Pani Kierownik?”

Radny Stanisław Sienkiewicz „ Ja nie oceniam. Nie mi to oceniać.”

Wójt Andrzej Mazur „ Więc nie oceniajmy dopóki nie będziemy wiedzieli.”

Radny  Stanisław  Sienkiewicz  „  Patrząc  na  działanie  szeroko  instytucji  jeżeli  są  jakieś
podejrzenia  w danej komórce  to osobę, która tam kieruje dla dobra sprawy wysyła się na

urlop i wyjaśnia sytuację. Tu nikt nie określa czy jedna czy druga osoba jest winna. My nie

jesteśmy  sądem,  żeby  oceniać.  Jeżeli  Pan  mówi  Radny  to  ja  wysyłałem  do  Urzędu

Wojewódzkiego bo zostałem poproszony o to, aby wysłać i tą sprawą się zająć. Ja poprosiłem

tylko, jak już, żeby wyjaśniono obiektywnie tą sytuację i nic poza tym. Nie oceniałem tego bo

nie mi to oceniać.”

Wójt Andrzej Mazur „ Nie było komentarza, że Pan Wójt zamiecie pod dywan?”

Radny Stanisław Sienkiewicz „ Nie napisałem, że Pan tylko aby czasem nie zamieciono tej

sprawy. Nie napisałem, że Pan więc proszę nie manipulować. Ja bym prosił, aby ta sytuacja

została, rzetelnie wyjaśniana. Ludzie lądują w szpitalach z tego co mi wiadomo. Jeszcze mało

tego. Jestem w jakiś sposób oceniany przez Panią Kierownik takie dochodzą do mnie słuchy,

że  jakiś  radny  się  mści.  Nawet  nie  pomyślałem  o  tym.  Chyba  zasługujemy  na  trochę
sprawiedliwości. Tak mi się wydaje i na sumienie, które powinno być czyste u wszystkich.

Tym bardziej u pracowników urzędu. ”

Wójt Andrzej Mazur „ Dlatego powinniśmy się bardzo neutralnie zachowywać. O to proszę,
abyśmy się  wszyscy neutralnie zachowywali  dopóki nie porozmawiamy z jedną  i  z drugą
stroną. Dopóki odpowiednie urzędy nie wyjaśnią sprawy nie wydawajmy wyroków. Dlatego

nie mogłem Pani Kierownik zawiesić bo nie miałem podstaw do tego. „

Radny Stanisław Sienkiewicz  „ Dla dobra sprawy ja nie musiałbym zawieszać  po prostu

bym wysłał na urlop, aby ci ludzie nie mieli ze sobą kontaktu. Tym bardziej, że plotka niesie,

mam nadzieję, że to tylko jest plotka, że jeżeli ta sprawa się wyjaśni i będzie wszystko w

porządku to pracownicy w większości zostaną zwolnieni dyscyplinarnie. Nie chciałbym, żeby

to miało miejsce.  Jeśli  to będzie miało miejsce  to ja tej sprawy nie pozostawię  bo mnie

interesuje, aby ta sprawa była w pełni wyjaśniona. Skoro żyjemy w państwie prawa to prawo

jednostki czy pracownika też powinno być zachowywane.” 
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Przewodniczący  Rady  Paweł  Miąsko zaproponował,  aby  przekazać  sprawę  Komisji

Rewizyjnej.  

Radny Stanisław Sienkiewicz zabierając głos powiedział, że nie rozumie dlaczego wcześniej

rada nie mogła wnikać w tą sytuacje a teraz nagle Komisja Rewizyjna może.  

Radna Małgorzata Szpyrka odpowiedziała, że czekano na wyjaśnienia Pani Kierownik.

Radny Stanisław Sienkiewicz „ Dlaczego Pani Kierownik nie zjawi się tutaj i przed radą się
nie wytłumaczy. Czym się różnimy jedni od drugich?”

Wójt Andrzej Mazur ”A czy rada ma jakiekolwiek zarzuty? Rada póki co nie ma jeszcze

żadnych zarzutów. Jeżeli Komisja Rewizyjna stwierdzi, że są jakiekolwiek rażące uchybienia

to  będzie  mogła  wtedy  rada  bądź  komisja  poprosić   Panią  Kierownik  o  to  aby  się
wytłumaczyła. Skoro ma być zgodnie z prawem i jesteśmy państwem prawa to poczekajmy

zgodnie z prawem na pewne rozstrzygnięcia.”

Radny  Stanisław Sienkiewicz  „Tylko  na  jakiej  podstawie  ta  Komisja  Rewizyjna  ma  to

stwierdzić. Czy państwo jesteście fachowcami w tej dziedzinie?”

Wójt  Andrzej  Mazur  „  Komisja  Rewizyjna  powinna  stwierdzić  to  co  jest  w  skardze

powiedziane od momentu skargi złożonej do mnie tj. od 17 marca do dnia dzisiejszego jakie

zostały czynności przez Panią Kierownik podjęte. Jeżeli są czynności podjęte nie zgodne z

prawem to komisja postawi wniosek na sesji i sesja sprawę rozstrzygnie. Komisja nie będzie

zajmowała się sprawą, która została zgłoszona do 17 marca.”

Radny  Stanisław  Sienkiewicz  „  To  ja  bym  oczekiwał  szerokich  wyjaśnień  Komisji

Rewizyjnej z tej wizyty i z tego pobytu na piśmie.”

Przewodniczący  Rady Paweł  Miąsko zwrócił  się  z  pytaniem kto  jest  za odesłaniem tej

sprawy do Komisji Rewizyjnej? 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. Za przekazaniem skargi do rozpatrzenia  Komisji

Rewizyjnej  głosowało 13 radnych, przeciw – 1, wstrzymało się – 0. 

Radna Joanna Kalamarska  „Mieszkańcy ul. Konopnickiej mieszkają  niemalże w samym

centrum Lubomina, tam nie ma chodnika. Pytają się kiedy i czy w ogóle jest szansa na taki

chodnik. Tam chodzą dzieci do szkoły, jeżdżą samochody jest dość niebezpieczenie. Droga

jest wąska ale myślę, że miejsce na choćby naprawdę wąski jakiś chodnik by się znalazło."

Wójt  Andrzej  Mazur  „  Trzeba  złożyć  wniosek.  Trzeba  go  wkomponować   w  nasz

harmonogram inwestycji i jak będzie nas stać to będzie zrobione, Do tej pory praktycznie nie

było  wniosku.  To  jest  pierwszy  wniosek  jeśli  chodzi  o  chodnik  przy  ul.  Konopnickiej.

Państwo rozważycie w swoich decyzjach czy ma być  pierwszy,  drugi,  czy ostatni  i  kiedy

będzie nas stać na to, żeby go zrobić. Tak samo pewnie chodnik by się przydał do cmentarza.

Tam też chodzą ludzie i też powinien być. ” 

Radny Stanisław Sienkiewicz „ Jak wygląda sytuacja drogi powiatowej i gminnej?”

Wójt  Andrzej  Mazur  „  Od  komisji  nic  się  nie  zmieniło.  Czekamy  na  rozstrzygnięcie

konkursu, który Pan Premier ogłaszał. Tych 30 mln na drogi powiatowe i 29 mln 900 tys. na

drogi  gminne.  Nie ma jeszcze  rozstrzygnięcia.  Wnioski  są  pewnie na kwotę  ze 100 razy
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większą. To była okazja, że jeśli ktoś miał dokumentację to składał wniosek. Z tego co wiem

to wszyscy uważają, że mają wnioski super. „

Radny Adam Wieczorek „Ale mówimy o drodze powiatowej?”

Wójt Gminy Andrzej Mazur  „Cały czas  mówimy o drodze powiatowej.” Jeśli  chodzi o

drogę na las to zostały odtworzone granice tej drogi. Okazało się, że gmina na odcinku około

10 metrów w granicach około  pół metra przebiega po działce rolnej a działki rolne w pasie

drogowym  po 3,4, 5 metrów. W tej chwili jest to porządkowane.

Radny Stanisław Sienkiewicz zapytał o plan awaryjny na drogę powiatową?

Wójt Gminy Andrzej Mazur „Plan awaryjny na drogę  powiatową  jest taki, że jeżeli Pan

Starosta  nie  wykona  swojej  pracy  to   poprosimy,  żeby zwrócił  nasze  pieniądza  te  80%

zgodnie z umową wcześniej i będziemy kierować na las z tym, że tylko do granicy gminy

dlatego, że dalej ta droga nie jest nawet drogą publiczną.”  

Radny Stanisław Sienkiewicz „Myślę,  że Pan Wójt z Panem Burmistrzem są  w dobrym,

bardzo dobrym kontakcie i na pewno zajmą się ta sytuacją. Tym bardziej, że nadleśnictwo

poprze ten wniosek.”

Wójt Gminy Andrzej Mazur „ Nadleśnictwo powiedziało mi, że nie interesuje ich ta droga

bo oni drogę swoją do tego lasu mają zupełnie inną, leśną.”

Radny Stanisław Sienkiewicz „ Dziwi mnie to  Panie Wójcie bo na tej sali rozmawiałem z

Panem Nadleśniczym i twierdził, że bardzo chętnie będą partycypować w kosztach. Dlatego

tez nie omieszkam umówić się na spotkanie z tym Panem.” 

Wójt Gminy Andrzej Mazur poinformował, że zostaje jedynie możliwość zrobienia  2 km

drogi do miejscowości Różyn albo 1km 700 metrów drogi do granicy gminy ponieważ 5 km

odcinka drogi do miejscowości Zagony gmina finansowo nie da rady zrobić  gdyby nawet

bardzo chciała.  Chyba, że Pan Starosta w czerwcu złoży wniosek do PROW-u przesuwając
środki,  które  zostały po przetargach.  Z tym, że  według nowego Rozporządzenia Ministra

Rolnictwa prawdopodobnie zostaną zmienione zasady. Nasza gmina, która nie ma podmiotów

gospodarczych i ma niską gęstość zaludnienie straci od razu 5 punktów w związku z czym nie

ma szans w stosunku nawet do Gminy Dobre Miasto czy Gminy Orneta oraz innej gminy,

która ma wyższą gęstość zaludnienia i ma dużo podmiotów gospodarczych. 

Radny Stanisław Sienkiewicz „ To ja rozumiem, że Pan jako gospodarz tej gminy pojedzie z

nami na protest do powiatu, aby ta droga była wykonana? Poprze nasze działania.”

Wójt  Gminy  Andrzej  Mazur  „  Dopóki  Pan  Starosta  nie  zakończy  działań  w  kierunku

zrobienia  drogi  powiatowej  Zagony –  Gronowo to  ja  na  żaden  protest  nie  pojadę.  Będę
protestował, kiedy Pan Starosta powie : „  Wypinam się na Gronowo - Zagony, nigdy więcej

tam drogi nie zrobię ani kawałeczka”, wtedy mogę z Panem pojechać. Do czasu kiedy istniej

cień szansy, że starostwo tę drogę zrobi to ja nigdzie protestował nie będę.”

Radny  Stanisław  Sienkiewicz  „  Wie  Pan  bardzo  dobrze,  że  zrobi  to  jak  najbardziej

dyplomatycznie i zbierając środki finansowe z co najmniej trzech lat to już dawno powinien

mieć te środki więc nie bardzo ja dowierzam. Nadmieniam, że nie zostawimy tego tematu bo

ten temat już za długo był tutaj toczony na forum. A nawet może Państwo Radni  z nami

pojadą skoro będziemy jednomyślni, ja popieram Państwa inwestycje.”

9



Radny Józef Karpiński „ Jakie?”

Radny Stanisław Sienkiewicz „ Wszystkie drogowe popierałem. Można to sprawdzić i mam

nadzieję,  że  też  będziecie  solidarni  z  nami.  Bo nie  tylko zostaje   miejscowość   załóżmy

Gronowo, zostają jeszcze co najmniej dwie miejscowości, które też nie mają dojazdu. Tym

ludziom  też  trzeba  pomóc.  Rozumiem,  że  potrzebne  są  chodniki  ale  zróbmy dojazd  do

miejscowości.” 

Ponadto poinformował, że trzeba posypać drogę wewnętrzna w Gronowie, ponieważ ostatnio

na  tej  drodze  dwa  razy  przebił  opone.  Droga  była  ostatnio  równana  i   Pan  Ireneusz

Gołębiewski obiecał, że ją posypie. 

Wójt Gminy Andrzej Mazur „ Równiarka miała tylko wykorytować drogę po to, aby potem

dowieść kruszywa i to kruszywo zostanie dowiezione. Wozimy cały czas na drogi, wałujemy,

bronujemy w zależności od tego jaki sprzęt pracuje musimy się przestawiać. Bo wiadomo, że
za tą dużą równiarką na którą mamy umowę z Gminą Młynary muszą iść brony i wał. Mamy 

dwa ciągniki zajęte, nie mamy wtedy czym ładować żeby rozwozić. Zaczęło się już koszenie,

już  są  wnioski,  że nie widać  drogi.  Chcieliśmy też  przed Bożym Ciałem niektóre rzeczy

wykosić,  żeby procesja  mogła  w każdej  miejscowości  gdzie  jest  parafia  przejść  w miarę
uczciwie. Od poniedziałku ruszamy dalej z kolejnymi drogami i na pewno po kolei wszystko

to co było powiedziane zostanie zrobione.”

Dodał, że czeka również na protokół Komisji Rolnictwa po objeździe dróg w którym zostaną
wskazane kolejne prace jakie trzeba wykonać na drogach.

Radny  Stanisław  Sienkiewicz  zwrócił  się  z  pytaniem  jaki  jest  powód,  że  odpady

segregowane nie są wywożone. Problem zgłaszany był już na komisji a pojemniki nadal są
pełne.

Wójt Gminy Andrzej Mazur  wyjaśnił, że jeśli  chodzi o odpady segregowane w umowie

wywóz był jednokrotny w ciągu miesiąca. Firma wywozi odpady dwa razy w miesiącu  i

jeszcze  jest  za mało w związku z  czym prosi,  aby dostawiać  pojemniki.  Pojemniki  będą
dostawiane  bo  produkcja  opakowań  plastikowych  jest  dużo  wyższa  niż  możliwości

przetargowe i pojemnościowe. Dodał, że w przyszłym przetargu można spróbować to zapisać
w inny sposób ale wtedy prawdopodobnie cena będzie wyższa. W tej chwili nie można żądać
od wykonawcy czegoś czego nie ma w umowie. Poprosił, aby monitować jeśli pojemniki są
pełne.

Radny Stanisław Sienkiewicz zwrócił się z pytaniem jak  została uregulowana sprawa Pana

dane pseudonimizowano? Czy droga została  już  we właściwy sposób usypana tak,  że nie

będzie budzić wątpliwości? Czy sprawy finansowe też zostały uregulowane?

Wójt Gminy Andrzej Mazur zapytał o jakich sprawach finansowych mowa?

Radny Stanisław Sienkiewicz odpowiedział, że ten Pan twierdzi nadal iż żadnych środków z

odszkodowania nie otrzymał za uszkodzone ogumienie.

Wójt Gminy Andrzej  Mazur  zabierając głos powiedział:  „ Ubezpieczając mienie gminy,

ubezpieczamy również  drogi  i  ubezpieczamy się  również  od  odpowiedzialności  cywilnej.

Jesteśmy ubezpieczeni do kwoty 300 tyś. zł. jeśli chodzi o odpowiedzialność na drogach. Do

tej wysokości firma ubezpieczeniowa może i ma obowiązek wypłacać roszczenia ale nie my

jesteśmy w tym momencie stroną tylko firma ubezpieczeniowa. Tam dane pseudonimizowano

ma prawo sądownie szukać  rozstrzygnięcia według niego słusznego, nie w gminie. Gdyby

okazało się, że kwota ubezpieczenia jest wyższa niż nasze ubezpieczenie wtedy miałby prawo

nas do odpowiedzialności pociągnąć.  Jeśli chodzi o roboty drogowe, jeszcze potrzeba nam
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przynajmniej dwóch kursów. No i kolejny problem się urodził dlatego, że wzdłuż tej drogi

biegnie rów, który jest na około 2 metry głęboki. Pan dane pseudonimizowano twierdzi, że on

się do tego rowu kiedyś jak będzie ślisko może zsunąć. W związku z tym poleciłem, żeby

zabezpieczyć rów barierą drewnianą z kolorowym tasiemkowym owinięciem, aby każdy kto

jedzie widział i się do tego rowu nie zsunął, bo ja przesuwał rowu na jego działce nie będę.
Twierdzi, że rów jest za blisko ale on jest tam 50 lat albo i 100. Do tej pory było ok a teraz

jest źle.”

Radny Stanisław Sienkiewicz  „ Panie Wójcie to jest kwestia taka, że ten sprzęt teraz jest

coraz większy, rozstaw kół jest większy.”

Wójt Gminy Andrzej Mazur  „ To mogę wprowadzić ograniczenie do 20 km na godzinę,
żeby  wolno  jechać  i  żeby  się  nie  stoczyć  do  rowu...  Przesunęliśmy  się  na  4  metry,

wzmocniliśmy kamieniami z kruszywem, żeby się  nie obsunął.  Jest lekki spadek drogi od

strony góry do rowu. Jeżeli tej wody nie odprowadzę w jedną stronę to będę miał kałuże w

tym miejscu i dziurę znowu za dwa miesiące. Albo odprowadzamy wodę, albo robimy coś
innego. W tym momencie musieliśmy tak zrobić, że lekki jest pochył w stronę do rowu a nie

w stronę do góry.”

Radny  Stanisław  Sienkiewicz „  Rozumiem,  że  ta  sprawa  nie  wróci  na  forum i  będzie

rozwiązana.”

Wójt  Gminy Andrzej  Mazur  „  Myślę,  że  wróci  bo  ta  sprawa  się  nie  zakończy tylko  i

wyłącznie tu.”

Radny Stanisław Sienkiewicz „ To teraz jeszcze jedno pytanie z tego zdarzenia, które było

na komisji. Czy jest prawdą, że niektórzy radni składali zeznania w tej sprawie? ”

Wójt Gminy Andrzej Mazur „ Nie wiem. Nie do mnie pytanie.”

Radny  Stanisław  Sienkiewicz  „  Jeżeli  jest  taka  możliwość  i  to  występowało  to  ja  też
chciałbym złożyć  zeznania  a  najlepiej  jakby byli  wszyscy radni przesłuchani.  Jeżeli  będą
jakiekolwiek przesłuchania, bo doszły mnie słuchy, że coś takiego miało miejsce.”

Po wyczerpaniu pytań Przewodniczący Rady ogłosił 10 minutowa przerwę. 

Ad. 6a. Podjęcie uchwały w  sprawie zatwierdzenie sprawozdania finansowego wraz ze

sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za 2017 rok.

Przewodniczący Rady Paweł Miąsko poinformował, że:

Komisja Budżetu i Finansów zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie przy 6 głosach „za” i

1 głosie „wstrzymującym”.

Komisja  Rewizyjna,  Komisja  Kultury,  Oświaty  i  Promocji  Gminy,  Komisja  Rolnictwa,

Inicjatyw  Gospodarczych  i  Samorządu  Terytorialnego  zaopiniowały  projekt  uchwały

pozytywnie  pozytywnie jednogłośnie.  

Nie było pytań do Projektu uchwały.

W głosowaniu  udział  wzięło  14  radnych.  Za  podjęciem  uchwały  głosowało  13  radnych,

przeciw – 0, wstrzymało się – 1.
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Uchwała  Nr  XXVIII/193/2018  z  dnia  30  maja  2018  r.  w  sprawie  zatwierdzenie

sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za 2017

rok stanowi załącznik nr 6 do protokołu.

Ad.6b. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Lubomino

z tytułu wykonania budżetu za 2017r.

Małgorzata Szpyrka Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej  „ W dniu 8 maja odbyło się
posiedzenie  Komisji  Rewizyjnej  w sprawie  wniosku o udzielenie absolutorium dla Wójta

Gminy Lubomino. Po rozpatrzeniu sprawozdania i wykonaniu budżetu gminy za 2017 rok

oraz zapoznaniu się z opinią RIO w Olsztynie o sprawozdaniu z wykonaniu budżetu Komisja

Rewizyjna pozytywnie oceniła wykonanie budżetu. Wobec powyższego komisja wnioskuje o

udzielnie Panu Andrzejowi Mazurowi Wójtowi Gminy Lubomino absolutorium za rok 2017.”

Radny  Stanisław  Sienkiewicz  zwrócił  się  z  pytaniem  do  Komisji  Rewizyjnej:  „Co

przeważyło, że jednogłośnie  Państwo stwierdziliście, że nie ma przeciwwskazań aby Panu

Wójtowi udzielić absolutorium”.

Małgorzata  Szpyrka  Przewodnicząca  Komisji  Rewizyjnej  „  Opinia  Regionalnej  Izby

Obrachunkowej w Olsztynie była pozytywna co bardzo jest istotne. To jest najważniejsze.”

Radny Stanisław Sienkiewicz „ Musze powiedzieć, że papier wszystko przyjmie i rachunki

mogą się zgadzać.”

Małgorzata  Szpyrka  Przewodnicząca  Komisji  Rewizyjnej „  To  Pan  podważa  opinię
Regionalnej Izby Obrachunkowej?”

Radny Stanisław Sienkiewicz „ Nie. Ja uważam, że Urząd Gminy jest zatrudniony z naszych

podatków i powinien dla nas pracować. Sytuacja, która była ostatniego roku, że mając środki

finansowe urząd, który wiecznie będzie narzekał , że nie ma tych środków finansowych, trzy

miejscowości  co najmniej  nie mogły dojechać.  Rolnicy nie mogli  swoich płodów rolnych

sprzedawać.  Uważam,  że  tak  nie  powinno  być.  Powinno  być  większe  zainteresowanie

mieszkańcem.  Bo  Urząd Gminy ma tylko  wydać  środki  a  my mamy je  zarobić  i  mamy

zapłacić  te  środki,  przynieść  brzydko  mówiąc  w  zębach  i  je  przynosimy  w  większości

przypadków. Zdarzają  się  osoby,  które z  różnych względów nie płacą.  Ale my w zamian

oczekujemy czegoś. Ja mieszkam w takiej miejscowości gdzie był problem z dojazdem.”

Radny Józef Karpiński „ Wszędzie ten problem występował.” 

Małgorzata  Szpyrka  Przewodnicząca  Komisji  Rewizyjnej  „Aura  była  taka  jaka  była.

Opady deszczu były takie jakie były, większość dróg u nas jest szutrowych i niestety.”

Radny Stanisław Sienkiewicz „ Ale Urząd Gminy nie jest od wczoraj i nie od półrocza.”

Małgorzata Szpyrka Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej  „ Ale nie przewidzi pogody i

asfaltowych dróg nie zrobi bo gminy po prostu na to nie stać.”

Radny Stanisław Sienkiewicz „ To kiedy będzie stać? Teraz gdy są dofinansowania nie stać
a jak przestaną być  to kiedy? Pisząc wnioski od 8 lat co najmniej temat nie jest w żaden

sposób  ruszany.  Teraz  może  się  okazać,  że  ta  sprawa  też  nie  będzie  w  żaden  sposób

rozwiązana i co mamy zrobić? Proszę mi powiedzieć co mamy zrobić?”
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Małgorzata Szpyrka Przewodnicząca Komisji  Rewizyjnej  „ Co dwa lata  jakiś  odcinek

drogi robimy. W miarę naszych możliwości finansowych.”

Radny Stanisław Sienkiewicz „ Uważam, że ta droga powiatowa nie tak to powinno być
zrobiona. Chociaż raz została zrobiona we właściwej szerokości bo patrząc na wcześniejsze

drogi to wołało to o pomstę do nieba.”

Małgorzata  Szpyrka  Przewodnicząca  Komisji  Rewizyjnej  „  Zawsze  krytykować  jest

dobrze. Trzeba raz pokazać zrobić lepiej i wtedy krytykować.”

Radny Stanisław Sienkiewicz „ Ja myślę, że robię dobrze.”

Małgorzata Szpyrka Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej „ Ja też myślę, że robię dobrze a

Pan mnie krytykuje.”

Radny Stanisław Sienkiewicz  „ Nie krytykuje Pani tylko nie zgadzam się z Pani punktem

widzenia.”

Radny Józef Karpiński „ To normalne nie ma takiego z którym byś  się  zgadzał.  Znajdź
człowieka w gminie z którym się zgodzisz.”

Radny Stanisław Sienkiewicz „ Powiem Panu tak, może źle powiem ale gdybym miał trzy

osoby zatrudnione w Urzędzie Gminy bądź  jednostkach organizacyjnych to też bym się ze

wszystkim zgadzał. Proszę bez takich uwag. „

Radny Józef Karpiński „ Ja zatrudniałem trzy osoby?”

Radny Stanisław Sienkiewicz „ Mam wyliczać? Chyba nie powinienem. Pan bardzo dobrze

wie i ja wiem. Patrzmy w miarę sprawiedliwe na wszystkie miejscowości. Jeżeli to będzie

robione i będą robione dobrze inwestycje to wtedy ja obie ręce podniosę i zgodzę się z tym co

jest wykonywane.”

Małgorzata  Szpyrka  Przewodnicząca  Komisji  Rewizyjnej  „  A ja  uważam,  że  robimy

wszystko najlepiej jak umiemy i jak możemy.”

Radny Stanisław Sienkiewicz „ No to należy się pouczyć.”

Przewodniczący Rady Gminy Paweł Miąsko  „ Mam pytanie do Radnego Szneka. Panie

Zenku czy gmina patrzy sprawiedliwie na miejscowość Piotrowo ? Jak Pan słyszy Radnego

Sienkiewicza? Czy tam jest w porę zawsze wszystko naprawiane?”

Radny  Zenon  Sznek „  Trudno  mi  się  wypowiadać.  Na  temat  drogi  to  się  nie  będę
wypowiadał.  To  jest  droga  powiatowa  tam  gdzie  akurat  ja  mieszkam.  Drogi  gminne

troszeczkę w tym roku i ubiegłym roku równiarka przejechała. Na temat drogi powiatowej to

nie wiem kto ma się  wypowiedzieć  chyba Pan Starosta. Kiedyś  zadałem pytanie dla Pana

Kierownika chyba to rejonowych dróg w Lidzbarku bo tam został rów wykopany na środku

drogi. Mówiłem, że wezwę geodetę to się uśmiechnął i tak zostało. Ja uważam, że nie dożyje

w Piotrowie żeby tam była ludzka droga.  Uważam, że w XXI wieku drogi  powinny być
zrobione już do każdej miejscowości. Chodniki powinny być zrobione. Nie wiem, nie mogę
się na ten temat wypowiedzieć.”
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Przewodniczący Rady Gminy Paweł Miąsko '”To oczywiście było pytanie retoryczne.”

Radny  Stanisław  Sienkiewicz  „  Czy  Państwo  uważacie,  że  jest  sprawiedliwe  jeżeli  w

jednych miejscowościach robi się drogi wewnętrzne a inne nie mają dojazdu. Sami weźcie to

pod rozwagę.”

Radny Zenon Sznek „ To ja na temat drogi wewnętrznej wypowiedziałem się w Wilczkowie.

Ta  droga  wewnętrzna  jak  jest  zrobiona  to  na  szerokość  może  samochodu  w  niektórych

miejscach,  ani  nie  oznakowana,  dzieci  jeżdżą  za  remizą  tam  jeszcze  ktoś  spowoduje

wypadek.”

Przewodniczący Rady Gminy Paweł Miąsko „ Czy mieszkańcy, którzy tam mieszkają są
nie zadowoleni z tej drogi?”

Radny Zenon Sznek stwierdził, że na pewno są zadowoleni. Ponadto dodał, że  mieszka w

Piotrowie i w tym roku były takie dni, że nie można było nawet przejechać dlatego na temat

drogi się nie będzie wypowiadał.

Przewodniczący  Rady  Gminy  Paweł  Miąsko  „  Panie  Zenku  a  może  to  błąd  bo  tylko

słyszymy o drodze w Gronowie.”

Radny  Zenon  Sznek „  Dróg  wszystkich  nie  zrobimy  w  całej  gminie.  Trzeba  robić
systematycznie.”

Przewodniczący  Rady  Gminy  Paweł  Miąsko  „  Ale  droga  w  Gronowie  jest  na  etapie

projektowania a nasza droga kiedy będzie na tym etapie.”

Radny Zenon Sznek „ Nie wiem. Pamiętam, ja tu jestem czwarty rok, że w tej kadencji miała

droga  być  zrobiona  do Gronowa,  Już  w poprzedniej  kadencji  była  mowa o tej  dradze  w

Gronowie a na temat drogi w Piotrowie nikt nie rozmawiał w ogóle. Nie słyszałem, żeby była

jakakolwiek rozmowa.”

Radny Stanisław Sienkiewicz „ Panie Przewodniczący z całym szacunkiem o mojej drodze

faktycznie rozmawiamy ale nic się nie dzieje o Pana drodze albo o drodze do Pana między

innymi gospodarstwa nie wiele rozmawialiśmy a została zrobiona i nawet w dwóch etapach.

Proszę nie mówić tak bo to aż jest nieprzyzwoite. ”

 Przewodniczący Rady Gminy Paweł Miąsko „ Panie Radny droga na las...”

Radny Stanisław Sienkiewicz „ Nie na las. Ona ma swój bieg, nazywa się, ma swój numer.

Ona  była  tu  nazywana  nawet  drogą  do  nikąd  ale  się  przydała  i  można nią  dojechac  do

Dobrego Miasta nie do nikąd.”

Przewodniczący Rady Gminy Paweł Miąsko „ Ona była zrobiona w pierwszej kolejności i

co roku jest poprawiana.”

Radny Stanisław Sienkiewicz  „ Nie. W pierwszej kolejności to była do Pana zrobiona. W

2008 roku była do Pana robiona. Pamięta Pan? Tam to akurat w dokumentach jest ja to akurat

sprawdziłem drobiazgowo a później w 2009 była u nas robiona. Nie będę mówił jak została

wykonana. Po prostu nie będę się wypowiadał bo tak nie powinno być ale się trzyma, nie jest

źle  ale  był  drugi  etap  do zrobienia.  Czemu została  zdjęta  z  planu  inwestycji?  Proszę  mi

powiedzieć dlaczego została zdjęta? Bo Pana „widzi misie” takie było? Czy Pan złoży na rade
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bo rada tak ustaliła? A może rada podzieliła inwestycje wobec siebie.  Paczka, grupa osób

podzieliła między siebie i  niestety nie starczyło bo ktoś  może mieć  inny punkt widzenia.

Chciałbym trochę sprawiedliwości. Nie można tak, to jest nie przyzwoite.”

Przewodniczący Rady Gminy Paweł Miąsko „ Panie Radny chyba Pan doskonale wie, że
drogi asfaltowe nie są póki co robione w naszej gminie łączące miejscowości. Wewnętrzne są
robione.  Na  razie  doprowadźmy do  przyzwoitego  stanu  wszystkie  drogi  gminne  dopiero

wtedy możemy rozmawiać o asfalcie.”

Radna  Elżbieta  Stachura  –  Możejko „  Czekam,  żeby  wyjaśnić  pewną  sprawę.  Mam

wrażenie,  że  w  jakiś  straszny sposób  nieustannie  takie  przekonanie  tutaj  Pan  forsuje,  że
ktokolwiek w radzie jest przeciwny drodze do Gronowa. To jest nie prawda. Tak nie jest. Nie

ma ani jednej osoby wśród radnych , ja nie słyszałam, która byłaby przeciwna. Pamięta Pan,

że mieliśmy kolejkę, mieliśmy ankiety, robiliśmy, wyznaczaliśmy, Pan ją złożył chyba już po

terminie, nie ważne ale Pan złożył i ok. Wyszedł harmonogram taki a nie inny. Trzymaliśmy

się  tego harmonogramu cały czas i teraz faktycznie w tym roku pojawił  się  problem tych

finansów. Do tej pory to się nie zdarzało teraz jest i to jest prawda i to trzeba pokonać i to
trzeba  dać  sobie z  tym radę  ale  to  nie  jest  tak,  że  ktokolwiek jest  przeciwny.  Naprawdę
protestuje przeciwko takiemu przekonaniu.”

Radny  Stanisław  Sienkiewicz  „  Ja  Panią  szanuje  i  Pani  poglądy  też.  Tylko  proszę  mi

powiedzieć skoro nikt nie jest przeciwny to dlaczego z planu inwestycji droga nagle ubywa i

nie ma jej?  Była, w 2017 miała zostać wykonana a później nagle rozpływa się w powietrzu.

Nie ma tej inwestycji,  zostaje zdjęta z planu. No co się  stało? Kto to uczynił?  Proszę  mi

powiedzieć kto?”

Radna Elżbieta Stachura – Możejko „ Nie pamiętam tej sytuacji.”

Radny Stanisław Sienkiewicz „ A ja pamiętam bardzo dobrze bo mam te plany.”

Przewodniczący Rady Gminy Paweł Miąsko  „ Panie Radny ale my nie jesteśmy na tym

etapie, żeby kłaść asfalty”

Radny Stanisław Sienkiewicz „ A na jakim jesteśmy?”

Przewodniczący  Rady  Gminy  Paweł  Miąsko  „  Na  drogach  gminnych.  Na  robieniu

podbudowy pod te drogi.”

Radny Stanisław Sienkiewicz „ Jakiej podbudowy? Co Pan opowiada? To dlaczego robimy

drogi asfaltowe.”

Radna Elżbieta Stachura – Możejko „ Ja pamiętam cały czas była mowa o roku 2018.”

Radny Stanisław Sienkiewicz „ Nie. W 2018 roku była droga powiatowa.”

Radna Elżbieta Stachura – Możejko „ Tak i o tej drodze mówię.”

Radny  Stanisław  Sienkiewicz  „  Gminna  była  na  2017.  Nie  mamy  ani  gminnej  ani

powiatowej.  Droga  gminna  asfaltowa  była  ujęta.  Na  nią  miało  być  przeznaczone  milion

dwieście. Miała być  wykonana w 2017 roku. Ja ten dokument mogę  Pani przynieść  ja go

mam.”
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Radna Elżbieta Stachura – Możejko „ Ale ta droga też miała być dofinansowana?”

Radny Stanisław Sienkiewicz „ No i te pieniądze zostały przeniesione na drogi wewnętrzne,

te  milion  dwieście,  w  miejscowości  chyba  wszyscy  wiedzą  której.  W  miejscowości

Wilczkowo bo w tym roku wykonano tą inwestycję więc te środki były. Proszę nie mówić, że
nie ma. Więc my jako mieszkańcy  chyba normalnie zareagowaliśmy, że przyjechaliśmy tutaj

manifestować swoje niezadowolenie. Mamy prawo czuć się oszukani.”

Radna Elżbieta Stachura – Możejko „ Jaki jest problem?”

Radny Stanisław Sienkiewicz „ Taki, że pewne działania zostały podjęte i nie ma ich. To jest

taki problem.”

Wójt Gminy Andrzej Mazur „ Nie zawsze jest tak, że każdy plan czy harmonogram można

wykonać.  Pod  każdy harmonogram  zdobywa  się  środki  finansowe.  Przypomnę,  że  drogi

wewnętrzne  w  Wilczkowie  były  dużo  wyżej  niż  droga  Gronowo-las.  Jeżeli  drogi  w

Wilczkowie doczekały się swojego czasu to droga w Gronowie musiała zostać przesunięta.

Ale naprawdę to co robimy na drogach szutrowych, nigdy nie było tak, że sobie siedziałem za

biurkiem i wymyślałem a dziś zrobię tą drogę a jutro tamtą, to zawsze było konsultowane z

radą  i  zawsze  rada  decydowała,  którą  pierwszą,  którą  drugą  a  którą  ostatnią.  Jak

zdecydowaliśmy,  że robimy tą  drogę  o  której  Pan mówi  koło  Pana  Przewodniczącego to

trochę nie było tak, ponieważ tej drogi w ogóle nie było. Była droga przy cmentarzu, którą w
związku  z  tym,  że  zakupił  człowiek  grunt  zamknął  i  trzeba  było  zrobić  drogę  od  drogi

powiatowej  w  kierunku  drogi  koło  Pana  Przewodniczącego  i  myśmy  korzystając  z

możliwości dofinansowania zrobiliśmy ten pierwszy etap odtwarzając tą drogę bo jej w ogóle

nie było.   Następnie już  po  sporządzeniu  harmonogramu dostawaliśmy tyle  pieniędzy od

Marszałka ile dostawaliśmy, dokładaliśmy swoje i na tyle na ile było nas stać robiliśmy to

etapami.  I  jak  już  Pan  policzył  to  pewnie  trzema.  Trzy  etapy  były  tej  drogi,  aż  ją
skończyliśmy.  Uważam,  że  dobrze  że  skończyliśmy  a  nie  zaczynaliśmy  następnych  50.

Skończyliśmy  tą  drogę  zrobimy  następna  drogę  Wapnik  –  Wojciechowo  i  też  to  radni

zdecydowali, że ma być ta droga a nie inna. Pan powiedział, że temu radnemu czy tamtemu.

Nie. Panu sołtysowi ta droga nie jest potrzeba. Ludziom jest potrzebna.”

Radny Stanisław Sienkiewicz „ Skoro droga jest dla mieszkańców potrzebna to proszę mi

Panie Przewodniczący powiedzieć czy Pan kiedykolwiek chociaż jeden wniosek złożył, żeby

ta droga została wykonana. Ja złożyłem co najmniej 9 takich wniosków. Składam co roku.

Mało tego składam co najmniej pięć a żaden nie zostaje ujęty.”

Małgorzata  Szpyrka  Przewodnicząca  Komisji  Rewizyjnej  „  Zgłaszam  wniosek  o

przerwanie dyskusji.”

Przewodniczący Rady Gminy Paweł Miąsko poddał pod głosowanie wniosek o przerwanie

dyskusji. 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. Za wnioskiem głosowało 12 radnych, przeciw – 0,

wstrzymało się – 2. 

Następnie  Przewodniczący  Rady  Gminy Paweł  Miąsko  poddał  pod  głosowanie  projekt

uchwały. 

W głosowaniu  udział  wzięło  14  radnych.  Za  podjęciem  uchwały  głosowało  11  radnych,

przeciw – 1, wstrzymało się – 2. 
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Uchwała Nr XXVIII/194/2018 z dnia 30 maja 2018 r. w sprawie udzielenia absolutorium

Wójtowi Gminy Lubomino z tytułu wykonania budżetu za 2017r. stanowi załącznik nr 7

do protokołu.

Ad.6c. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Lubomino na rok 2018.

Przewodniczący  Rady  Paweł  Miąsko  poinformował,  że wszystkie  komisje  zaopiniowały

projekt uchwały pozytywnie jednogłośnie. 

Nie było pytań nie było.

W głosowaniu  udział  wzięło  14  radnych.  Za  podjęciem  uchwały  głosowało  14  radnych,

przeciw – 0, wstrzymało się – 0

Uchwała Nr XXVIII/195/2018 z dnia 30 maja 2018r.  w sprawie zmian w budżecie Gminy

Lubomino na rok 2018 stanowi załącznik nr 8 do protokołu.

Ad.6d.  Podjęcie uchwały  w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy

Lubomino na lata 2018 – 2028.

Przewodniczący Rady Paweł Miąsko poinformował, że:

Komisja Budżetu i Finansów zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie przy 6 głosach „za” i

1 głosie „wstrzymującym”.

Komisja Rewizyjna, Komisja Kultury, Oświaty i Promocji Gminy oraz Komisja Rolnictwa,

Inicjatyw  Gospodarczych  i  Samorządu  Terytorialnego  zaopiniowały  projekt  uchwały

pozytywnie jednogłośnie.  

Nie było pytań do projektu uchwały.

W głosowaniu  udział  wzięło  14  radnych.  Za  podjęciem  uchwały  głosowało  13  radnych,

przeciw – 0, wstrzymało się – 1.

Uchwała  Nr  XXVIII/196/2018  z  dnia  30  maja  2018r.  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej

Prognozy Finansowej Gminy Lubomino na lata 2018 – 2028 stanowi załącznik nr 9 do

protokołu.

Ad.6e. Podjęcie uchwały  w sprawie  nadania sztandaru Szkole Podstawowej im.  Orła

Białego w Lubominie.

Przewodniczący  Rady  Paweł  Miąsko  poinformował,  że wszystkie  komisję  zaopiniowały

projekt uchwały pozytywnie jednogłośnie.

Nie było pytań do projektu uchwały.

W głosowaniu  udział  wzięło  14  radnych.  Za  podjęciem  uchwały  głosowało  14  radnych,

przeciw – 0, wstrzymało się – 0.

Uchwała  Nr  XXVIII/197/2018  z  dnia  30  maja  2018r.  w  sprawie  w  sprawie  nadania

sztandaru Szkole Podstawowej im. Orła Białego w Lubominie stanowi załącznik nr 10 do

protokołu.
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Ad.6f.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  szczegółowych  warunków  przyznawania  i

odpłatności  za  usługi  opiekuńcze  i  specjalistyczne  usługi  opiekuńcze  z  wyłączeniem

specjalistycznych  usług  opiekuńczych  dla  osób  z  zaburzeniami  psychicznymi  oraz

szczegółowe warunki częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat jak również tryb

ich pobierania.

Przewodniczący Rady Paweł Miąsko poinformował, że:

Komisja Budżetu i Finansów zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie przy 5 głosach „za” i

2 głosach „wstrzymujących”.

Komisja Rewizyjna zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie jednogłośnie.

Komisja Kultury, Oświaty i Promocji Gminy zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie przy 6

głosach „za” i 1 głosie „wstrzymującym”.

Komisja  Rolnictwa,  Inicjatyw  Gospodarczych  i  Samorządu  Terytorialnego  zaopiniowała

projekt uchwały pozytywnie przy 5 głosach „za” i 2 głosach „wstrzymujących”.

Nie było pytań do projektu uchwały.

W głosowaniu  udział  wzięło  14  radnych.  Za  podjęciem  uchwały  głosowało  11  radnych,

przeciw – 0, wstrzymało się – 3.  

Uchwała  Nr  XXVIII/198/2018  z  dnia  30  maja2018  r.  w  sprawie  szczegółowych

warunków  przyznawania  i  odpłatności  za  usługi  opiekuńcze  i  specjalistyczne  usługi

opiekuńcze  z  wyłączeniem  specjalistycznych  usług  opiekuńczych  dla  osób  z

zaburzeniami  psychicznymi  oraz  szczegółowe  warunki  częściowego  lub  całkowitego

zwolnienia od opłat jak również tryb ich pobierania stanowi załącznik nr11 do protokołu.

Ad.7.Informacja GOPS w Lubominie na temat oceny zasobów pomocy społecznej za rok

2017.

Przewodniczący Rady Paweł Miąsko zapytał czy są pytania do informacji.

Pytań do informacji nie było.

Informacja była zamieszczona na stronie www.lubomino.ug.gov.pl

Pani Teresa Piórko zapytała czy na terenie gminy są jakieś unormowania odnoście petard. 

Wójt  Gminy Andrzej  Mazur  odpowiedział,  że  w dni  świąteczne  tj.  Boże  Narodzenie  i

Wielkanoc jest dopuszczalne używanie środków pirotechnicznych bez uzyskania zgody. 

W inne  dni  w  zależności  na  jakiej  wysokości  są  środki  pirotechniczne  używane  należy
powiadomić wcześniej Wójta, policją oraz straż. Za odpowiednią zgodą można dopiero użyć
tych środków.

Pani Teresa Piórko poprosiła Pana Wójta, Przewodniczącego Rady Gminy oraz wszystkich

radnych, aby ograniczyć używanie środków pirotechnicznych ze względu na ptactwo, którę
się  płoszy i na psy. Dodała, że jak trzeba taki wniosek złożyć  czy do Policji czy do Pana

Wójta to to zrobi.

Wójt  Gminy  Andrzej  Mazur  stwierdził,  że  poza  świętami  takie  przypadki  zdarzają  się
sporadycznie. Czasami młodzi proszą, aby swoją uroczystość uświetnić, zdarza się to może
raz, dwa razy do roku.

Pani Teresa Piórko poprosiła, aby podejść do tego rygorystycznie dlatego, że zwierzęta też
musimy chronić. 
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Radny  Stanisław  Sienkiewicz  zaproponował,  aby  po  prostu  sugerować  młodym,  żeby

używali innych środków, które uczczą ich imprezę.

Wójt Gminy Andrzej Mazur  powiedział, że jeżeli ktoś  składa wniosek, to aby odmówić
trzeba mieć argumenty i możliwości prawne.  Chyba, że radni podejmą uchwale, że w ramach

czystości i porządku ma być to limitowane. Na dzień dzisiejszych ograniczeń nie ma.

Pani Teresa Piórko poinformowała, że niektóre samorządy podejmują takie uchwały.

Wójt  Gminy Andrzej  Mazur  stwierdził,  że gdyby takie sytuacje  były raz  na tydzień  to

można byłoby to zrobić ale to się dzieje raz na rok albo wcale. Dodał, że mówi o oficjalnym

zgłoszeniu. 

Ad.8.Zamknięcie obrad.

Przewodniczący Rady Paweł Miąsko po wyczerpaniu porządku obrad dokonał zamknięcia

XXVIII zwyczajnej sesji Rady Gminy.

Protokolant: Przewodniczący Rady

Ilona Basałygo                 Paweł Miąsko

* Pełny przebieg sesji odzwierciedla zapis dźwiękowy znajdujący się na stanowisku ds. obsługi rady gminy.
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